
Městu Nová Paka začínají scházet příjmy

Ulice s četnými výtluky,  u okrajů cest zbytky posypů po nedávné zimě – to je realita
současných dnů v Nové Pace, městě, které se vždy pyšnilo svojí úpravností a zejména čistotou
ulic. Když se snažíte zjistit příčinu, dostane se vám odpovědi – musí se šetřit. Čili dostávám se
k tématu velice ožehavému – k financím. Otázkou však, zda se šetří na správném místě a zda
tomu ti odpovědní také odpovědně rozumí. Těžko zde hledám přijatelnou odpověď. V Nové
Pace jsme si zvykli, že v průběhu roku byla uskutečněna řada investičních akcí – ale s rozdílem
 oproti dnešku, že v minulém volebním období byly vždy zajištěny přísunem dotací. To bohužel
dnes už neplatí, z důvodu výrazných škrtů ve státním rozpočtu. Přesto se naše vedení města
snaží tento trend udržet -  ale ze svého rozpočtu. Ten však nestačí, přestože si v příjmové
stránce „polepšilo“ na dani z příjmů, dani z přidané hodnoty a správních poplatcích. Ale pozor!
Při tomto postupu nelze totiž na jedné straně činit zbytečná populistická rozhodnutí, jako je
promíjení poplatků za likvidaci odpadů, poplatků z chovu psů, ale i z prodeje bytů, kdy nájemné
užilo převážně pro svoji potřebu. Těmito kroky se město připravilo o 10 milionů korun, které v
letošním roce citelně scházejí. Jak pak ty korunky zase získáme? – říkají si naši odpovědní
činitelé. Tak ztrátu zmíněných financí se snaží vedení města kompenzovat zvýšením poplatků,
kdy zahrádkářům navýšením ceny o 1 korunu za metr čtvereční tak „získalo“ město 32 tisíc
korun. Dále předražením prodávaných bytů a pokusem 5 krát (!) zvýšit daň z nemovitostí. Tento
návrh místostarosty R. Cogana však naštěstí finančním výborem neprošel. Tyto skutečnosti
výrazně ovlivnily hospodaření města v současném krizovém období, Proto i v důsledku této
situace – zásadně nesouhlasím se záměrem města žádat o úvěr 30 mil. korun na
profinancování projektů „Slovany – západ“ a „Průmyslovou zónu Nová Paka – Vlkov“. Vedení
města totiž dávno vědělo o potřebě zabezpečení investic pro tento záměr. Proto mělo lépe a
uvážlivě hospodařit se svěřenými prostředky a nejméně 50 procent zisku z prodeje bytů si
ponechat v rozpočtu na příští rok. Nestalo se. Celých 45, 5 mil. korun bylo rozpuštěno v
rozpočtu města v roce 2008. To však ve finančních „ hrátkách“ města není vše. Co říci
například tomu, že finanční výbor porušil rozhodnutí Zastupitelstva města, konkrétně z 13.
února 2008. Tehdy, pro vysvětlení veřejnosti,  bylo uvolněno z dotačního fondu města 1,499
mil.korun na rekonstrukci hospodářské budovy areálu bývalé nemocnice v Nové Pace.
Příspěvek byl podmíněn získáním dotace z regionálního operačního programu NUTS II
Severovýchod – Rozvoj měst. Tuto dotaci 28 mil. 302 tisíc korun (úmyslně to rozepisuji)
obdrželo Sdružení Život bez bariér. A jak na to reagoval finanční výbor našeho města? Úmyslně
nezařadil tuto částku do návrhu úpravy rozpočtu pro Zastupitelstvo města na 15. dubna 2009,
přestože to bylo vždy pravidlem. Pravděpodobně neunesl neúspěch žádosti města na výstavbu
bazénu, který starosta J. Cogan – jak se nechal slyšet – chce postavit i bez evropských dotací.
V každém případě nestydatost a arogance moci dostoupila zde vrcholu tím, že nedoporučuje
tomuto Sdružení poskytnout jakýkoliv příspěvek z rozpočtu města. Je to výsměch demokracii a
otevřenosti všem subjektům se kterou se „duo Coganů“ v Achátu i regionálním tisku tak pyšní.
Přitom bývalý areál novopacké nemocnice byl dlouhé roky v držení okresu Jičín, následně
Královéhradeckým krajem, ale vždy byl užíván převážně občany Nové Paky a zdejšího regionu.
Žádné z uvedených míst, ani naše město nemělo odvahu převzít tyto zdevastované objekty a
využít je pro svoji potřebu. Když se konečně našla organizace, které se dokonce daří sehnat
dotace s cílem postupně městskou dominantu opravit a přizpůsobit svým potřebám, kterými
vlastně činnost města supluje, město Nová Paka se zachová vůči ní naprosto nepochopitelným
způsobem. Ekonomové z finančního výboru nejsou schopni v rozpočtu k 28,5 mil. korun z
Evropské unie přidat 6 procent městských, tj. 1,5 mil. korun. K tomu už není co dodávat. 
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